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Toelichtende nota 
 

Begin januari maakten het stadsbestuur en Ecopower bekend dat men een windmolen 

wilt bouwen van 230 meter hoog op de terreinen van de Vlaamse Milieumaatschappij 

(VMM) in Mechelen-Noord. Dit zorgt voor heel wat bezorgdheden bij de burgers in 

Battel en Mechelen-Noord, want een windmolen zorgt natuurlijk voor impact op mens 

en milieu, zoals slagschaduw of lawaai, maar ook de impact op milieu en water. De 

bevoegde schepen kon dit ook vaststellen op het infomoment in Battel zelf en we 

hadden hierover al een debat in de gemeenteraad van januari 2025 waar zowel CD&V 

als N-VA heel wat vragen stelden. 

 

Toch bestaan er nog steeds heel wat vragen over het studiewerk van onder andere 

Ecopower en studiebureau Arcadis. Zo zou de windmolen op een stortplaats gebouwd 

worden, waarvoor dat er diepe gaten moeten geboord worden voor de fundering. 

Toch werd in de voorbereidende studie nog geen proefboring gedaan tot die diepte, 

zodat men onvoldoende kan weten of er vervuilende grond in contact zal komen met 

het (grond)water in de buurt.  

 

Daarnaast is er tot onze kennis nog geen enkele gemeente geweest die een positief 

advies heeft gegeven voor een windturbine op een afstand van 380 meter van een 

woonzone zoals Battel, zeker niet voor zo’n hoge alleenstaande turbine. In Brugge 

wordt gebruik gemaakt van minstens 650 meter om de leefbaarheid van de woonzone 

te beschermen en in Pelt argumenteert men in hun negatief advies de standaard die 

in andere EU- landen wordt gebruikt van een afstand van 5 tot 10 keer de hoogte van 

de windmolen. Vandaar dat een locatie wat noordelijker op het industrieterrein, Battel 

al sterk zou ontlasten. 

 

Als we de notulen van de colleges van burgemeester en schepenen in de afgelopen 

jaren bekijken, wordt duidelijk dat dit dossier meermaals werd besproken. 

Bijvoorbeeld op 21 juni 2021, lezen we bij variapunt 5: “Het engagement van de 

burgemeester om de bedrijven in Mechelen-Noord te overhalen om mee te stappen in 

de mogelijke locaties in Mechelen-Noord”, of op 21 oktober 2024 bij punt 24. 



 

Tot slot herlezen we ook de notulen van punt 47 op de gemeenteraad van 18 

december 2023 dat “de Stad Mechelen zal Ecopower het rustig genot geven van haar 

erfdienstbaarheden en niets ondernemen dat de bouw, exploitatie en/of afbraak van 

de windturbine zou kunnen hinderen.” 

 

Vragen 

- Kan het stadsbestuur hun positie verduidelijken over enkele onderstaande 

opmerkingen, na de input die men heeft gekregen van inwoners op de twee 

infomomenten in Battel en in het stadhuis: 

o Heel wat woningen binnen een straal van 500 meter (focus inwoners Battel) 

die last zullen hebben van slagschaduw, lawaai, zicht, mogelijks 

waardeverlies? 

o Onvoldoende uitgebreide grondboringen, nota bene op de vroegere 

stortplaats vlak aan de Dijle waar de funderingen moeten geboord worden? 

o Onvoldoende uitgebreide vogeltellingen op de vluchtroute aan de Dijle? 

- Zal Stad Mechelen in hun advies aan de vergunningverlenende overheid rekening 

houden met de verschillende kritische opmerkingen die al werden geuit door 

burgers in dit dossier en zal men die dan ook meenemen in dat advies? 

- Tot op welke hoogte kan de Stad nog een objectief advies geven, aangezien er al 

in de ‘erfdienstbaarheden’ overeenkomst met Ecopower het engagement werd 

opgenomen om “niets te ondernemen dat … de windturbine zou hinderen”?  

- In de initiële engagementsverklaring van 2018 waren ook Eneco en Eoly 

geïnteresseerd in een windmolen op het Mechelse grondgebied. Wat waren de 

redenen dat beide zich hebben teruggetrokken? Graag vragen wij om de 

communicatie waarin hun beslissing werd meegedeeld aan het stadsbestuur, als 

bijlage aan het antwoord op deze vraag toe te voegen. 

- Waarom is het stadsbestuur in juni 2021 al wel gaan praten met de industrie maar 

niet met de naburige buren? Had dit dus al niet vroeger kunnen gebeuren? 

- Als we de notulen van de colleges van burgemeester en schepenen nalezen, zien 

we dat het stadsbestuur vaak een advies heeft gevraagd aan de diensten van de 

Stad (bv. dienst Strategie & Ontwikkeling of team Ruimtelijke Planning).  

o Om een goed beeld te kunnen vormen van de chronologie in dit dossier, 

vragen we graag alle adviezen en rapporten op van de stadsdiensten aan het 

college over het windmolenproject in Mechelen sinds 2018 en alle studies die 

met externe partners werden uitgevoerd over het windmolenproject. 

o Graag een overzicht (of advies/rapport dat werd opgesteld) met alle 

mogelijke locaties en hun respectievelijke voor-/nadelen voor de windmolen. 

 

Bijlagen 

- Verslag CBS 21 juni ‘21; Verslag GR november ‘23; Verslag CBS 21 oktober ‘24 
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